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NVE konsesjonssak Blåfalli - Gismarvik

• Statnett har sendt inn konsesjonssøknad med 
konsekvensutgreiing for ein ny 420 kV kraftledning
frå Blåfalli i Kvinnherad kommune til Gismarvik i 
Tysvær kommune.

• Konsesjonssak – NVE

• NVE har nå sendt saken på ny høring med frist 13.02.2022.

https://www.nve.no/konsesjonssaker/konsesjonssak/?id=4728&type=A-1


Teknisk Gruppe medlemmer.

Teknisk gruppe i Etne arbeider for at det må installeres 
sjøkabel- og jordkabel i dette prosjektet. Gruppen ble etablert 
jan. 2021. Gruppens aktive medlemmer (alfabetisk):
• Dag J. Neraal, 25 år i Statoil hvorav 17 år som HMS leder i 

mange prosjekter - mest rør og kabellegging offshore.

• Grethe Tesdal, Miljøengasjert. Viktig brikke i starten av 
Facebook gruppen og underskriftskampanje.

• Johan Strømsvold, elektro ing. >30 års erfaring fra olje og 
gassindustri.

• Gruppen har tett samarbeid med lokale politikere i Etne.



Teknisk Gruppe målsetning.

• Gruppens målsetning er å få definert en teknisk løsning som 
inkluderer sjøkabel fra Indre Matre og fortrinnsvis til Sunnfør
i Ålfjorden, i stedet for høyspent master, og bevare urørt 
natur. 

• Videre ser man på løsning med jordkabel system til 
Årek/Grinde området i Tysvær. 

• Gruppen er politisk uavhengig, og vil arbeide for politisk 
støtte.

• Vi er enig i at det trengs mer energi til Gismarvik.



Viktige hendingar.

• Etne Kommune har i des. 2020 levert negativ høyring om saken.

• Vestland Fylke og Statsforvalteren i Rogaland har bedt om utgreiing av sjø- og jordkabel 
løsning.

• Det er stort lokalt engasjement. 

• Det er en Facebook gruppe som har ca. 1400 medlemmer: 

(1) Nei til monstermaster i Etne/Skånevik og Etnefjella | Facebook

• Det er eit stort antall innsendte høyringssutalelsar i des. 2020.

• Vi har hatt møter med NVE og Stortingspolitikere, april 2021.

• TG var med på Nettmøte med Strømnettutvalget 24.11.2021 og med innlegg fra TG.

• Vi har et Opprop på nett i januar 2022 som nå har nær 1100 underskrifter på kort tid: 

Nei til monstermaster i Etnefjellet! Ja til sjø- og jordkabel frå Blåfalli til Gismarvik! -
Opprop.net

https://www.facebook.com/groups/390064822329470/?multi_permalinks=433753931293892&notif_id=1614092495835560&notif_t=group_highlights&ref=notif
https://www.opprop.net/nei_til_monstermaster_i_etnefjellet_ja_til_sjo-_og_jordkabel_fra_blafalli_til_gismarvik?fbclid=IwAR3to76RKC_4IU28JQ4-8RIdpB7cFDTqR6kDG0WCn8_AT_ctwF_rC30qLsA


Meld. St. 14 (2011–2012) Melding til Stortinget Vi 
bygger Norge – om utbygging av strømnettet:
• Punkt 1.1 Et sterkere overføringsnett for strøm, side 6:

• «Hovedprinsippet for bruk av jord- eller sjøkabel videreføres, men tydeliggjøres. Sentralnettet 
skal fortsatt som hovedregel bygges som luftledning. Valg av ledningstrasé og et helhetlig syn på 
kraftsystemet i området er ofte det viktigste for å redusere ulempene av en kraftledning.»

• Punkt 1.5 Sammendrag, side 9.

• Generelt kan det slås fast at riktig valg og justeringer av trasé er det viktigste tiltaket for å redusere 
negative virkninger av kraftledninger. Det innebærer ofte avveininger mellom hensynet til ulike 
natur- og samfunnshensyn som berøres, og det er den totalt sett beste løsningen for samfunnet 
som må etterstrebes. Sentrale tema er visuelle virkninger, naturmangfold, verneområder, 
kulturminner og -miljø og reindrift. I tillegg til alternative trasévalg og traséjusteringer, er 
kamuflasjetiltak, tiltak av hensyn til fugl, tilpasninger av anleggsperioden og bruk av jord- og 
sjøkabel eksempler på avbøtende tiltak som vurderes.



Statnetts Nettutviklingsplan 2021

Dagens nett.                             Utbygging ca. 2030                             Utbygging ca. 2050

• Statnett planleggar oppgraderingar av nettet p.g.a. en forventa forbruksvekst opp mot 220 TWh
i 2050. 

• Da blir det bygget nye linjer nær eksisterande 300kV linjer. 
• Nå må bruken av 420kV sjø- og jordkabelteknologi prioriteres i Norge. 



Statnetts Nettutviklingsplan 2021

• Statnett og Statnetts Nettutviklingsplan 2021 tar ikke hensyn til naturen og 
ødeleggelse av den: 

• Side 49: 3.1 Bærekraft og sikkerhet i alt vi gjør.

• «I planprosessene for nye nettanlegg er både kartlegging av miljø- og klimahensyn 
og medvirkning fra berørte interessenter sentralt. Konsekvenser for miljø, klima, 
arealbruk og samfunn inngår i våre samfunnsøkonomiske vurderinger og 
vektlegges ved valg av løsninger.»

• TG Kommentar: 

• Teksten viser at Statnett ikke tar hensyn til ødeleggelse av naturen. 

• Natur er ikke nevnt i punktet over. 

• Statnett tar altså ikke hensyn til natur og arealbruk. Høyspentlinjer krever
mye areal. 



Kart Haugalandet og Sunnhordland



Statnetts høyspentlinje er parallelt med fjord.
Rød strek er sjøkabel løsning.



Sjø- og jordkabel løsning.

• Sjøkabel 

Indre Matre 

til Ålfjorden.



Sjø- og jordkabel løsning.



Sjøkabel fra Blåfalli - Indre Matre.

• Det er ingen teknisk problem med en 60km lang sjøkabel fra 
Indre Matre til Sunnfør i Ålfjorden. Det kan f.eks. være tunnel fra 
kabelinntak ved sjøen og opptil nettstasjon i Blåfalli, eller linje.

• Videre kan jordkabel graves i bakken til Årek/Grinde området.

• Der kan den fortsette med høyspent linje til Gismarvik hvor 
Statnett sin omsøkt trase allerede er planlagt.

• Man sparer store luftstrekk over Åkrafjorden, Stordalsvatnet,  
gjennom Etne fjellet, og over Grindefjorden ved Skjoldastraumen 
m.m.

• Installasjon av sjø- og jordkabler kan installeres raskere enn 
høyspentlinjer.



Fra Ålfjorden er det lett å grave ned jordkabel.

• Se bilder for en 2,4km jordkabel system Ålfjorden – Våg i 
Tysvær.Bildeserie fra jordkabel trase mellom Ålfjorden og til 
Våg i Tysvær 20.10.2021

• Video av gang- og sykkelsti 3,6 km.https://regeaas-
my.sharepoint.com/personal/post_regea_no1/Documents/Joh
an%20Privat/420kV%20linje%20Matre%20Gismarvik/Hørings
uttalelser%20til%20NVE%2013.02.2022/Video%20om%20jor
dkabel%20trase%203,4km%20langs%20E134.mp4

https://regeaas-my.sharepoint.com/personal/post_regea_no1/Documents/Johan%20Privat/420kV%20linje%20Matre%20Gismarvik/H%C3%B8ringsuttalelser%20til%20NVE%2013.02.2022/Bildeserie%20fra%20jordkabel%20trase%20mellom%20%C3%85lfjorden%20og%20til%20V%C3%A5g%20i%20Tysv%C3%A6r%2020.10.2021.docx?web=1
https://regeaas-my.sharepoint.com/personal/post_regea_no1/Documents/Johan%20Privat/420kV%20linje%20Matre%20Gismarvik/Høringsuttalelser%20til%20NVE%2013.02.2022/Video%20om%20jordkabel%20trase%203,4km%20langs%20E134.mp4


Høyspentkabler i plastrør i betongkulvert.

Høyspent jordkabler kan 

legges i plastrør i 

betongkulvert, i stedet for 

5-6 meter bred kabeltrase. 



Statnett har søkt om 15km jordkabel 420kV 
til Mongstad.
• Statnett har søkt om 420kV kabel Øygardskabelen 2, som skal legges i 

betongkulvert:

• https://www.statnett.no/om-statnett/nyheter-og-pressemeldinger/nyhetsarkiv-2021/soker-om-konsesjon-til-okt-kapasitet-pa-
oygardskabelen/

• 3 stk. 2500mm2 enledere kan her transportere 1400 – 1500 MVA ved 
420kV. Ref. Statnett.

• For Blåfalli – Tysvær jordkabel ville Statnett kreve 7 enleder kabler som 
virker urealistisk og kostbart.

• Er det kanskje nok med 1500MVA til Gismarvik og 3 kabler, som det er til 
Mongstad? Dette må utredes bedre.

https://www.statnett.no/om-statnett/nyheter-og-pressemeldinger/nyhetsarkiv-2021/soker-om-konsesjon-til-okt-kapasitet-pa-oygardskabelen/


Politikere og folk i Klepp kommune krever 
jordkabel. De vil ikke ha 420kV høyspentlinje.



Høringsinnspill til NVE fra Teknisk Gruppe.

• Generell kommentar alle spørsmål:  Med en så minimal trase endring av Statnett er det klart at både 
Statnett og NVE har ignorert tidligere høringsuttalelser.

• Statnett har ikke vist noen kart som viser plassering av selve høyspentlinjemastene i terrenget. Dette burde 
vært med i oppdatert søknad okt. 2021.

• Kart fra søknad 2020 og okt. 2021.:



Høringsinnspill til NVE fra Teknisk Gruppe.

• Spørsmål C: Ny permanent anleggsvei i Etne kommune V14-1 ved Eikrheim i Etne kommune.

• Kart fra søknad 2020 og okt. 2021:



Høringsinnspill, TG.

• Ny planlagt permanent veg V14-1 er en helt ny sak, som ikke kan aksepteres. Her 
vil Statnett & NVE bygge permanent veg i urørt natur og de beskriver ikke om det 
her er en tidligere STI eller BARMARKSLØYPE.

• Anleggsplass B43-1 er en helt ny sak, som ikke kan aksepteres. Statnett/NVE har 
heller ikke vist størrelsen på anleggsplass B43-1 i DA/dekar. De har heller ikke 
fortalt om anleggsplassen B43-1 skal bygges tilbake til naturen etter prosjektet.



Høringsinnspill, TG.

• Det er sommaren 2021 registrert salamander i ei av tjerna på Strype nær mastetraseen . Salamander er på 
raudelista i kategorien sterkt truga. Tiurspelet v Høylandshovda blir ikkje mindre råka av traseendringa. Vi 
viser til Hardangersaka, der tiurleiken i Haugse forsvann då Statnett byrja anleggsarbeidet og fykinga med 
helikopter. Ref. Raudelista: Rødlista 2021 - Artsdatabanken

• I Auastadlia, Høyland og Fossa har kanskje den største bestanden av storfugl i Etne kommune, dei er 
stasjonert her heile året. Hubro lever i dette området, det er ei kjend sak at slike master er den største 
trugsel for Hubro, som er raudelista som sterkt truga. Heile dette området frå Strype og Høyland- Fossa har 
eit rikt dyre og fugleliv. 

• Det ferdast Gaupe i området, mykje ørn og anna rovfugl. 

• Eit haukuglepar med ungar er registrert i nærleiken av traseen. Dette er det einaste paret registrert på 
Vestlandet. Ved Litla-Tosko, ei tjern i enden av vatnet Tosko er det opservert salamander, den finns då både 
på Strype, ved Høyland og Steinsfjellet (Rus-Fossa).

• Statnett tar ikke hensyn til ovennevnte i sin søknad. 

https://artsdatabanken.no/lister/rodlisteforarter/2021


Høringsinnspill til NVE fra Teknisk Gruppe.

• Barmarksløype: 

• Statnett har feilaktig beskrevet mange steder at det planlegges anleggsveier på Eksisterende Barmarksløype. 
Se definisjon av Barmarksløype:

• Definisjon Barmarksløype: Tradisjonelt kjørespor/traktorveg i utmark hvor 
motorisert ferdsel på barmark er tillatt for allmennheten, etter forskrift gitt av 
Fylkesmannen i Finnmark. Kilde: Statkraft.no.

• Statnett har feilaktig beskrevet «Barmarksløype» mange steder der hvor det i dag er kun en STI i utmark.

• Dette er jo en katastrofal feil utført av Statnett. Statnett har ikke brukt ordet «STI i utmark» noen steder i 
sine beskrivelser. Dette må rettes opp i all dokumentasjon og KVU-er fra Statnett.

• Man kan ikke akseptere at det kommer en 3 meter bred anleggsveg av stein og pukk, beregnet for store 
gravemaskiner og andre maskiner, der hvor det i dag kun er en STI i utmark i urørt natur.

• Dette gir igjen et feilaktig bilde for våre Stortingspolitikere som skal ta beslutninger.



Høringsinnspill til NVE fra Teknisk Gruppe.

E5 Anleggsplasser:

Anleggsplasser er en felles benevnelse for plasser som kan brukes til brakkerigg, oppstilling 

av vinsjer og linetromler, premontering av stål, utflygning av personell, betong, stål etc., 

tanking av helikoptre og anleggsmaskiner, lagerplass, opplagsplass for tømmer og andre 
formål til byggeaktiviteten. 
• TG stiller spørsmål ved at en MTA plan (Miljø-, transport- og anleggsplan) 
ikke blir utarbeidet som del av konsesjonssøknaden, men etter at prosjektet er godkjent.

veileder2011_06.pdf (nve.no)

TG kommentar:

Statnett må beskrive hvilke anleggsplasser som skal beholdes som permanent anleggsplass

og hvilke som skal settes tilbake til naturen slik den var. Dette er ikke godt nok beskrevet i 

konsesjonssøknaden. Man må prioritere sjø- og jordkabel løsning i dette prosjektet.

https://publikasjoner.nve.no/veileder/2011/veileder2011_06.pdf


Statnetts kommentarer til høringsuttalelse Teknisk 
Gruppe Etne:

• Statnett skriver:  «Statnett oversender kostnadsestimat (u.off) til NVE for våre vurderte 
sjø- /jordkabelløsninger. Statnett er underlagt lov om offentlige anskaffelser. Estimatet er 
basert på priser fra nylig gjennomførte tilbudskonkurranser og gjennomførte prosjekter, 
justert til 2021-kr, og er unntatt offentlighet fordi detaljer i estimatet kan påvirke fremtidige 
konkurranser. »

• TG`s kommentar til dette:

• Det antydes igjen av Statnett at priser og kostnadsestimater i sjøkabel-strekk/trase 
Blåfallene/Sauda - Gismarvik som om det var en del av en reell tilbudskonkurranse i dette 
trasevalget.

• Men Statnett har aldri valgt sjøkabelalternativ - trase; Bråfallene/Sauda – Gismarvik. De 
har ikke videreført dette som et reelt trasevalg med tilhørende tilbudskonkurranse i likhet 
med andre trasevalg.

• Statnetts nevnte estimater har dermed ingen verdi for noen - ettersom "prisene rett og 
slett er tatt ut fra luften".



Statnetts «evne» til estimering.

• I omsøkt konsesjonssøknad er Statnetts kalkulasjon for 
420kV høyspent linje Blåfalli – Gismarvik, 1,22 milliarder 
kroner.

• Ref. NVE`s rapport Ekstern rapport (nve.no).

• Gjennomgang av kostnader ved bygging av luftledninger i 
transmisjonsnettet nr. 02/2019.

https://publikasjoner.nve.no/rme_eksternrapport/2019/rme_eksternrapport2019_02.pdf


NVE`s Ekstern rapport.



NVE`s Ekstern rapport.

• Bamble – Rød: Prosjektets sluttkostnad økte med 74 % i forhold til 
konsesjonssøknad.

• Namsos - Hofstad: Prosjektets sluttkostnad økte med ca. 100% i forhold 
til konsesjonssøknad.

• Ofoten - Balsfjord: Prosjektets sluttkostnad økte med 79% i forhold til 
konsesjonssøknad.

• Sima - Samnanger: Prosjektets sluttkostnad økte med 128% i forhold til 
konsesjonssøknad, fra 396 mill. kroner til 904 mill. kroner.

• Statnett har estimerte 100% feil i snitt på de ovennevnte prosjekt.

• Vil 420kV høyspentlinje prosjekt Blåfalli – Gismarvik koste over 2 
milliarder kroner?



Statnetts estimat sjø/jordkabler fra Blåfalli.

• NVE sendte brev til Statnett 10.05.2021 og ba om utredninger for traseendringer 
av høyspent linje.

• NVA ba også Statnett sende detaljerte kostnader for omsøkte stasjoner, 
luftledningsalternativer og for utredet sjøkabelalternativ. 

• NVE brukte mange måneder før de behandlet svaret fra Statnett på 
sjøkabelalternativet.

• NVE har ikke sendt ut noen konklusjoner eller brev til Statnett på 
sjøkabelalternativet etterpå.

• NVE opptrer som en passiv aktør for et grønnere skifte og på å bruke sjø- og 
jordkabel systemer der dette er mulig. Dette mener Teknisk Gruppe er totalt 
uakseptabelt.



Statnetts estimat sjø/jordkabler fra Blåfalli.

• I sjø- & jordkabel estimatet har Statnett bl.a. estimert 0,5 
milliarder kroner for endringer på Gismarvik og Blåfalli.

• Dette mener Teknisk Gruppe er et ekstremt feil estimat.

• Høypent linjen fra Grinde til Gismarvik vil ikke gjøre 
endringer i Gismarvik i forhold til omsøkt løsning. 

• I tilleggsøknader okt. 2021 i høyspentlinjesaken for utvidelser 
Gismarvik anslår Statnett kun 30-40 mill. NOK.



Skriftlig spørsmål fra Sveinung Rotevatn (V) 
til olje- og energiministeren.
• Sveinung Rotevatn (V): Vil det bli gjennomført ei full konsekvensutgreiing av bruk 

av sjø- og jordkabel som alternativ i samband med bygging av ny 420 kV-line frå 
Blåfalli i Kvinnherad til Gismarvik i Tysvær?

• Svar fra minister Marte Mjøs Pedersen: NVE vil utarbeide en innstilling til OED, 
før konsesjonssaken blir fremmet for- og avgjort av Kongen i statsråd. 
Departementet kan ikke foregripe NVEs behandling, men vil vurdere alle 
relevante sider av saken, herunder om det er behov for ytterligere utredninger, 
når departementet har mottatt NVEs innstilling.

• Kommentar fra TG: Her må OED og Storting kreve en full sjø- og jordkabel 
utredning av NVE og Statnett. Det av stor interesse at dei faktiske 
alternativkostnadane ved bruk av sjø- og jordkabel blir grundig utgreia i denne 
saka. Statnett har kun brukt tall som er ukvalifiserte estimat – og refererer til 
offentlig anbudsrunde, noe som det ikke har vært her.



Næringsalliansen i Vestland.

• Næringsalliansen sendte i okt. 2021 brev til Vestland
Fylkeskommune.

• https://regeaas-
my.sharepoint.com/personal/post_regea_no1/Documents/Johan%
20Privat/420kV%20linje%20Matre%20Gismarvik/Høringsuttalelse
r%20til%20NVE%2013.02.2022/Innspelsbrev%20handlingsprogra
m%202022-2025%20(005)%20okt.%202021.pdf

• Vestland må krevje ny politikk på kraftområdet Innspel til 
handlingsprogram 2022-2025 – «Berekraftig verdiskaping» -
Regional plan for innovasjon og næringsutvikling

https://regeaas-my.sharepoint.com/personal/post_regea_no1/Documents/Johan%20Privat/420kV%20linje%20Matre%20Gismarvik/Høringsuttalelser%20til%20NVE%2013.02.2022/Innspelsbrev%20handlingsprogram%202022-2025%20(005)%20okt.%202021.pdf


Næringsalliansen i Vestland.

• Det er komplisert og tidkrevjande å føre fram ny kraft frå norske fjell til 
kyststroka. 

• Vestland fylkeskommune må arbeide for at sentrale styresmakter tillet
underliggande etatar og føretak (Statkraft, Statnett, NVE) å utgreie fleire 
framføringsalternativ enn det isolert sett billegaste. 

• Val av høgspentmaster vil ofte sjå ut som ei lågare investering, men det må òg 
takast prosessøkonomiske omsyn. Tidsbruken er avgjerande, slik situasjonen 
no er. 

• Det er dessutan eit spørsmål om det i det heile er praktisk mogleg å byggje 
høgspentmaster i fri, norsk natur. 

• Den seinare tids konfliktar knytt til vindkraft på land og – før det - striden om 
«monstermastene» i Hardanger vitnar om store meirkostnader.



Statnetts estimat sjø/jordkabler fra Blåfalli.

• Statnett  har planlagt 

jordkabler fra Ålfjorden

og helt forbi Aksdal 

og sør for Fuglavatnet. 

Dette mener TG er en 

veldig feil løsning siden 

det er smalt område kun 

for E134 ved Aksdal.



Statnetts språkbruk.

• Ref. Statnetts rapport:  3422188 (nve.no)

• Statnett bruker store tall når de beskriver Areal bruk til 
kompensering: Areal nødvendig for et slikt stort 
kompenseringanlegg er på 105 x 105 m. (Mao. 11 000 m2. 

• Når de skriver om høyspentlinjer skriver de kun 40m bredde. 

De skriver ikke at de må renske 40.000m2 skog eller natur pr. 
km høyspentlinje.

https://webfileservice.nve.no/API/PublishedFiles/Download/41925863-29ff-40b5-8f19-82c652ed281b/201705405/3422188


Sima – Samnanger i 2011 og 2012.

• I Sima-Samnanger

saken protesterte

19 kommuner og 

institusjoner. 

• De ble ikke hørt.

• Nå må Norge snu.



Henstilling til NVE og politikere.

• Vi ber nå Stortingspolitikere om å ta denne saken opp med 
sine egne partigrupper og til OED.

•Denne saken med sjø- og jordkabler som første prioritet 
må føres fram på bordet til Olje- og energiministeren.

• Sjø- og jord kabler må snarest inn som tema på Stortinget.

• Regjeringen bør etablere en egen sjø- og jordkabel 
kommisjon i tillegg til Statnett.

• Ref. f.eks. Statens Vegvesen og Nye Veier a/s.



Runde rundt bordet.

• Vi tar en runde rundt bordet med kommentarer fra 
møtedeltagerne.



Takk for frammøtet.

• Vi takker for deres engasjement og oppmøte og ber våre 
stortingspolitikere om å løfte saken videre i sine 
Stortingsgrupper slik at Norge må prioritere sjø- og 
jordkabel system i dette prosjektet for å verne naturen vår.

• Lykke til med videre arbeid.

Hilsen Teknisk Gruppe for sjø- og jordkabel.


